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Jaro je tady jako p�ed šedesáti p� ti lety. 
Ani jeden rok se nedá zadr�et. 

Je to tak samoz�ejmé, �e ho pro�íváme v míru a pokoji ? 
My, kte�í jsme neza�ili hr� zy války, to tak asi vnímáme. 

Pam� tníci nám mohou p�ipomenout, �e to není nic 
samoz�ejmého. 

Ptejme se a naslouchejme. 
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Vzpomínky pam� tník�  naší obce na konec II. sv� tové války. 
 
Jarní v� n�  hlíny 
 

Kdy� jsem byl po�ádán o vzpomínku na konec války v r. 
1945 jak jsem jej pro�íval jako hornokrupský mladík, v� d� l 
jsem hned, �e to bude snadné. 
To proto, �e jakmile za� ne trochu von� t jaro a hlína, vzpomínky 
se vyno�ují jako ty sn� �enky. Vybírám jednu vzpomínku, která 
s tou v� ní hlíny souvisí. 

Jako jediný z celé vesnice jsem byl krátce p�ed koncem 
nasazen na kopaní zákop�  na budovanou n� meckou obranu p�ed 
Brnem. Nejd�íve jsme kopali na východní stran�  Brna 
protitankové p�íkopy – 6 m široké, 4 m hluboké – a rozrývali 
jsme tak bývalé Napoleonovo bojišt�  v okolí Šlapanic. 

Hlídali nás jen d� dové z SA. Tam byla dokonce i legrace. 
Ale Rusové byli u� blízko a tak nás p�esunuli na opa� nou stranu 
Brna – do Bohunic. Na t� ch kopcích, kde dnes stojí velké 
sídlišt�  a na polích u dnešního sjezdu z dálnice jsme budovali 
kulometná hnízda a spojovací zákopy. Museli jsme i ni� it 
zahrádky a oplocení. Tam u� veselo v� bec nebylo. I kdy� p�ece 
n� co. 
Staré SS many vyst�ídali mladí frekventanti podd� stojnické 
školy SS, kte�í také s námi kopali a zárove�  nás hlídali. 

Ti jednou objevili v zahradní boud�  sud nalo�ených 
vo� avých a zkvašených švestek. Hltav�  se na n�  vrhli. Kdy� se 
dostavily d� sledky, my jsme se bavili. Ale nebylo co jíst, nebyl 
chleba, jen va�ené neloupané brambory do � epice. 
Ve dne nás na t� ch polích post�elovali Rusové z jednotlivých 
letadel. P�ed t� mi se dalo schovat v zákopu. Horší byly noci. 
Bydleli jsme v bývalém lazaretu SS. (Dnes je tam, myslím, 
nemocnice). Le�eli jsme na holých drát� nkách, proto�e tam bylo 
plno št� nic. I tak nás p�íšern�  kousaly. N� kolikrát za noc byly 
nálety, tak�e jsme si ani boty nezouvali. Kdy� jsme se ukrývali 
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ve sklepích nebo venku v zákopech a bomby dopadaly velmi 
blízko, m� li jsme nep�ekonatelný strach. Takový, �e zuby 
cvakaly o sebe, nedalo se mluvit a celé t� lo se neovladateln�  
chv� lo. 

N� kte�í se sna�ili uprchnout. V� tšinou je chytila polní 
policie.  
Rusové u� byli na letišti, vid� li jsme kou� a záblesky. Tehdy se 
to stalo – všech dva tisíce sto zákopník�  vyrazilo se svými 
rane� ky – DOM� - a p� šky! Nezadr�ela nás ani ta vojenská 
policie. Šli jsme ve skupinkách, ka�dá svým sm� rem. Ješt�  si ta 
místa pamatuji. První nocleh v Osové Bítýšce. Tam nám ustlali 
� erstvou slámu v prázdném domku a dali najíst. Také cestou 
p�inášeli lidé k silnici jídlo – va�ené brambory s omá� kou a jiné. 
Ve � � áru jsem dostali dokonce sma�ená vají� ka a chleba. 

Skupinka se stále zmenšovala a já jsem nakonec sám n� kde 
u �labu p�elezl tra�  a p�es Dolní Krupou došel dom� . Na dvo�e 
jsem se svlékl donaha, abych dom�  n� co nep�inesl. 

Cestou jsme vid� li jak lidé všude budují mimo vesnice kryty 
na p�e�ití. I v Horní Krupé se kopalo n� kolik takových  kryt� . 
(V míst�  bývalé cihelny na pravé stran�  potoka od Lysního 
mlýna). Samoz�ejm� , �e jsme doma také rychle kopali úkryt 
hned za chalupou. D� m m� l tehdy doškovou st�echu a sho�el by 
velmi snadno. 

Ale kdo to dnes pochopí ? 
P�išel 5. kv� ten a všechny ty další vzrušené dny, kdy u Horní 

Krupé za dramatických okolností odlo�ila zbran�  � ást n� mecké 
armády, p�išli Rusové a tak dále. 
To jsem však podrobn� ji popsal ve vzpomínkách pro obecní 
kroniku v roce 60. výro� í skon� ení 2. sv� tové války. 

 
Old�ich Št� rba, � p. 58 
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Nás, jako kluky, velice zajímala vojenská auta, zbran�  a 

další v� ci, které n� me� tí vojáci opoušt� li  a nechávali na 
r� zných místech kolem silnic a sami se sna�ili utíkat na západ. 
V Hlubokém potoce na Franzov�  louce bylo jedno auto zajeté 
do bahna, zkoušeli jsme ho nastartovat, to šlo, ale vyjet nebylo 
mo�né. P�išel tam dokonce jeden ruský voják,  který s ním také 
zkoušel vyjet, ale ani jemu se to nepoda�ilo. Nám se však hodilo 
všechno, co se dalo odšroubovat a odnést dom� . Také pod 
silnicí od Dolní Krupé na louce u Balabán�  bylo mnoho 
n� meckých aut. Stály tam jedno za druhým opušt� né, dalo se 
v nich najít spoustu oble� ení  a látek.  
Na Tr� olci bylo po lese rozházeno mnoho zbraní. Starý Plodík je 
tam sbíral, kdy� ho p�i tom oslovila jedna n� mecká �ena, a ptala 
se na cestu do Plzn� . Pan Plodík jí radil, �e nejlepší je dostat se 
do Brodu a dál cestovat vlakem. Jak  ale cestovala a kam se 
dostala ? 
 

Ve Zbo�ici  u Štefánk�  p�espávali partyzáni. P�icházívali i 
do Krupé. Do úvozu za Hospodkovými jim lidé nosili jídlo. To 
se samoz�ejm�  n� meckému vedení nelíbilo. Jednou jsme jeli s 
ko� mi do Brodu pro písek. Jely s námi náhodou dv�  �eny – 
N� mky ( v Horní Krupé byly  ubytovány �eny na n� kolika 
místech, n� kde i s d� tmi tak, jak ustupovala fronta). N� co si 
pot�ebovaly vy�ídit v Brod� , tak s námi jeli tam i zp� t. P�i cest�  
dom�  nás na Tr� olci zastavili n� me� tí vojáci. Slídili po 
partyzánech, ale díky �enám, které jsme vezli, nás nechali projet 
bez velkých problém�  a výslech� . 

  
Ze vzpomínání Jana Jelínka 
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Vzpomínám si na jednu událost. Byli jsme doma a z oken na 

p� d�  (u Št� rb�  � p. 48) jsme se dívali na kolonu n� meckých 
vojenských aut, která projí�d� la po silnici. Pak se stalo, �e 
n� kte�í n� me� tí vojáci nás zpozorovali a namí�ili na nás 
kulomety.  
Neumíte si p�edstavit jaký jsme m� li strach. Bylo ale vid� t, �e 
strach m� li i n� me� tí vojáci a tato jejich reakce byla pro n�  
obranou. 

 
Vzpomíná Jarmila Caltová 

 

 
 
Výstava kronik 

 
V ned� li 2. kv� tna vás srde� n�  zveme do kulturního domu 

na výstavu obecní kroniky, kterou po�ádáme jako p�ipomínku 65 
let od konce války. 

Zahájení bude ve 14 hodin polo�ením kv� tin k památníku. 
V sále pak bude mo�nost prohlí�ení materiál�  pat�ících k našim 
obecním kronikám. A m� �ete být i sv� dky p�edání rukopisu 
vzpomínek pana Josefa Kudly s názvem „Od jara do jara“ naší 
obecní kronice. 
 

 
 
 
DEN ZEM�  – Pta� í sv� t 

 
Ka�doro� n�  je spojena oslava Dne Zem�  v Horní Krupé 

s prací pro p�írodu. Ka�dý rok má Den Zem�  vybrané a 
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rozpracované téma, které si mohou ú� astníci osahat a pro�ít 
rozli� ným zp� sobem. Pro letošní rok byl vybrán pta� í sv� t. Tuto 
celodenní akci po�ádalo SEM Slune� nice pro ve�ejnost, rodiny 
s d� tmi, mláde�. Spolupo�adateli Dne Zem�  se stalo st�edisko 
ekologického vzd� lávání Chaloupky, OÚ Horní Krupá a  OÚ 
Olešná. Den Zem�  prob� hl v sobotu 17. 4. 2010.  

V 7.45 hod se sešlo p�es 60 ú� astník�  ke krou�kování pták� . 
Za organizátory všechny p�ivítal David Šorm. Sou� ástí 
úvodního p�ivítání byla i tichá vzpomínka na polské ob� ti 
leteckého nešt� stí. Potom jsme se odebrali ke krou�kování. 
Nejprve probíhalo na okraji obce sm� rem k Olešné v t� sném 
sousedství nau� né stezky Za humny, pozd� ji následovala 
okru�ní obch� zka s pozorováním pták� , zajímavým povídáním a 
posloucháním pta� ích zp� v� . Odborného lektora a krou�kování 
zajiš� oval p. Václav Hlavá�  z AOPK Havlí� k� v Brod a 
ornitologové z Havlí� kova Brodu. 

Další � ástí programu byla brigáda. Ú� astníci se rozd� lili na 4 
úklidové skupiny. Ka�dá skupina zajiš� ovala úklid v jiné � ásti 
obce a zasahovalo se i do sousedních katastr� . Úklid probíhal 
sm� rem k sousedním obcím Olešná, Knyk, Dolní Krupá, Zálesí 
a samoz�ejm�  té� v Horní Krupé. Brigády se ú� astnilo asi 50 
lidí, v� etn�  d� tí. Bylo odpracováno 200 brigádnických hodin a 
nasbíraly se dv�  vrchovaté káry plné odpadu. Skute� nost trochu 
smutná, v�dy�  na stejných místech jsme sbírali ji� � tvrtý rok. Ve 
13 hodin byly i poslední práce ukon� eny a pro brigádníky 
následoval spole� ný ob� d, který p�ipravili Martin Št� pán a 
Michal Stan� k. P�ed ob� dem se ješt�  promítal film o �ivot�  
kuka� ky obecné – ptáku roku. 

Odpolední program za� al besedou s promítáním. Velmi 
p� kn�  ji m� l p�ipravenou Ji�í Št� pán, vedoucí krou�ku d� tí 
Slune� nice. 	 ást o sovách doplnil Jan Špinar. Sou� ástí pta� ího 
besedování byla sout� � pro d� ti s otázkami, ur� ováním pták�  i 
pta� ích hlas� . Beseda p�ešla v záv� re� nou � ást programu, kterou 
byla pro d� ti terénní hra - jak jinak ne� pta� í a té� pta� í 
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rukod� lná dílna pro zájemce z �ad dosp� lých a malých d� tí.  Ve 
h�e se d� ti prom� nily v ptáky � ty� pta� ích skupin. P�edstavovaly 
p� vce, dravce, sovy a vodní ptáky. Sou� ástí hry bylo �ešení 
rébus� , hledání potravy a výroba pta� ích budek z p�ipravených 
polotovar� . Stavba pta� ích hnízd byla spojena s plavbou na 
lodi� kách. 

Na záv� r všechny ú� astníky hry � ekala honi� ka jako sou� ást 
potravního �et� zce. Ka�dý sout� �ící získal p� knou cenu 
v podob�  knihy  - P�íru� ky pro za� ínající ornitology – Výpravy 
do pta� ího sv� ta a další drobnosti. Vyhodnocení a ukon� ení celé 
akce prob� hlo odpoledne za krásného slune� ného jarního po� así. 

Program Dne Zem�  mohl v takovémto rozsahu prob� hnout 
za pomoci finan� ních prost�edk�  získaných z projektu „P�íroda 
Vyso� in� “ poskytnutého Sdru�ením Krajina a dalších sponzor�  
– Pekárna Habry, nakladatelství Scientia. Srde� n�  d� kujeme.  

Dne Zem�  v Horní Krupé se zú� astnili lidé nejen z obce a 
nejbli�šího okolí, ale zájemci p�ijeli z Chot� bo�e, Havlí� kova 
Brodu, z Jihlavy, krou�ek d� tí p�ijel a� od � � áru n. S. 
D� kujeme všem za pomoc p�írod�  i p�i organizaci celé akce a 
budeme se t� šit op� t na p�íští rok. 

 
Iva Kopecká a David Šorm 

 
 
 
 
A ješt�  o krou�kování 
 

Na letošní Den Zem�  v Horní Krupé jsme s kamarádem 
vstávali p�ed šestou hodinou ranní. Není divu, nebo�  tato sobota 
byla v� nována nejen úklidu p�írody, ale také našim ok�ídleným 
soused� m, kte�í poletují, poskakují a prozp� vují na v� tvích 
strom�  snad ji� p�ed kurop� ním. O p�írodu se zajímám dlouho, 
proto m�  cestou k Hor� áku nep�ekvapilo cvr� ení zvonka 
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zeleného, p�ipomínající zp� v kanára, ani „� áák � áák raj� ááák“ 
same� ka p� nkavy obecné. Tento pták byl v dávných dobách 
p�edm� tem výnosného obchodu. V N� mecku bylo mo�no za 
hezky zpívajícího � eského raj� áka utr�it t�ebas i krávu. U 
Vaší� k�  v �ivém plot�  se hádali vrabci, na štítech dom�  vrzali 
rehkové, ustavi� n�  cukajíce svým rezatým ocasem. Po cest�  nás 
doprovázel zp� v budní� ka menšího, zástupce kategorie olivov�  
hn� dozelených vzhledov�  nenápadných, zato však 
nep�eslechnutelných pták� , co nás svým „cilp-calp cilp-calp“ 
vystrnadí  z postele spolehliv� ji ne� budík. A tak se dostávám ke 
strnadovi obecnému, zlato�lutému zdatnému p� vci na strom�  u 
h�bitova, který podle Jana Cimbury na ja�e nabádá sedlá� ka, aby 
zasel, kde�to na podzim si p�eje jeho smrt... 

P�ed p� l sedmou jsme se u k�i�ovatky na Knyk setkali 
s panem ing. Hlavá� em, ornitologem z AOPK 	 R, a jeho 
pomocníky, té� ornitology-dcerou Petrou a kamarádem 
Michalem. Ti u� chvíli p�ed námi vytypovali vhodná místa, 
natáhli sít�  pro odchyt pták�  a pravideln�  je kontrolovali. 
Odchyt a krou�kování není týrání ani bezvýznamné obt� �ování 
pták� . Je to jedna z nejvýznamn� jších metod studia pta� í 
biologie. Díky zp� tným hlášením bylo toti� mo�no zjistit, kde 
st� hovaví ptáci p�e� kávají nep�íznivé zimní období. 
Krou�kováním se také objas� ují informace o zm� nách 
migra� ního chování, které � asto souvisí se zm� nami p�írodních 
podmínek (nap�. globální oteplování). Navíc se touto 
systematickou � inností zjiš� uje velikost a zdravotní stav pta� ích 
populací. 	 lov� k pak m� �e na základ�  všech t� chto získaných 
údaj�  ptáky efektivn� ji chránit. Odchyt a krou�kování smí 
provád� t jen vyškolený odborník s licencí vydanou Krou�kovací 
stanicí Národního muzea Praha. 

Prvním „neš� astníkem“, uvízlým v síti, byl same� ek 
p� vušky modré. Nositel tohoto hezkého jména obývá lesy, parky 
a mýtiny. A�  pat�í mezi hojn�  rozší�ené ptáky, v� tšina lidí ho 
zná jen z obrázk�  nebo jako vycpaninu z Národního muzea. 
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P�í� inou je jeho nenápadnost. A� p�i pohledu zblízka je mo�no 
si všimnout rozsáhlé modré skvrny na hrudi a makov�  mod�e 
zbarveného vršku hlavy. �ije velmi skryt�  v hustých k�ovinách, 
kde si p�i zemi staví úhledné hnízdo ze zeleného mechu. 
Prozradí se jen ostrým zvu� ným „cit cit“ na vršcích strom� , aby 
odradil p�ípadné vet�elce svého druhu. Poté došlo na 3 
budní� ky, kte�í na sebe p�edtím láte�ili jako pominutí. Své 
jméno získali díky podobnosti jejich hnízd s kulatými budkami. 
A v� zte, �e budní� ci jsou v dob�  hnízd� ní velicí bojovníci, 
vy�enou vet�elce i n� kolikrát v� tšího. Dokonce se proslýchá, �e 
jeden budní� ek hnal sojku n� kam na Tr� olec... Nakonec se 
chytla jedna mod�inka. Bylo to p� kné nad� lení, proto�e tento 
pták si nenechá nic líbit a v malém zobá� ku má p�ekvapiv�  
velkou sílu. Také urputn�  brání hnízdo p�ed ka�dým 
predátorem. V dávných dobách létala asi dost vysoko, dotknula 
se azurového nebe a od té doby se honosí modrou � epi� kou, 
k�ídly i ocasem. 

B� hem neustálých kontrol sítí pomalu p�ibývalo 
pozorovatel� , proto nám neunikl p�elet poštolky, vrány ani 
motáka pochopa. Na olši u silnice jsme si všimli hnízdící samice 
drozda kví� aly, její� partner práv�  svád� l boj se špa� kem. Krom 
nich bylo slyšet stehlíky, p� nkavy, hýly, sýkory lu�ní, ko� adry, 
mod�inky, p� nice a budní� ky. V dálce jsme zahlédli konipase 
horského a rehka domácího. Nad hlavami nám p�elétl špa� ek a 
na jasanech se ozval strakapoud velký. Kolem rybníka 
poletovali vlaštovky a konipas bílý. B�ez� a� ka se vracela na 
hnízdo. Od Jindr�  se ozval zvonohlík, v dálce zakrákala vrána a 
nakonec hrdli� ka neoficiáln�  zahájila Den Zem� . 

Ji�í Št� pán  
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K právu pat � í zodpov� dnost. 
 
Všichni jsme sou� ástí jednoho celku. Existuje jen jediný celek a 
vše je jeho sou� ástí. 

V uplynulém roce jsem se sna�il podobnou myšlenku 
n� kolikrát prezentovat p� i r� zných p�íle�itostech a proto�e jsem 
p�esv� d� en, �e se jedná o velmi aktuální téma sou� asné doby, 
cht� l bych se této myšlence v� novat i v Krupských st�ípcích. 

Je-li n� co nebo n� kdo sou� ástí jednoho celku, pak musí 
mít v tomto celku ka�dá jednotlivá � ást n� co spole� ného s 
ostatními. Takto by se dala vysv� tlit první v� ta v úvodu a mohli 
bychom trávit velmi dlouhou dobu hledáním mnoha celk� , které 
spojují r� zné p�í� iny, vlastnosti � i d� je. Jak ale vysv� tlit druhou 
v� tu, která �íká, �e vše je sou� ástí jediného celku. Co spojuje 
� lov� ka, zví�e, strom, kámen, vodu, a nebo t�eba úlomek hmoty 
pohybující se vesmírem? Podíváme-li se nap�íklad na kámen 
velmi silným mikroskopem, m� �eme spat�it elementární � ástice 
– protony, neutrony, elektrony atd. Všechny tyto � ástice jsou 
v neustálém pohybu a i kdy� v� dci objevili ji� � ty� i elementární 
síly (silnou, elektromagnetickou, slabou a gravita� ní),  dodnes 
není zcela jasné, co je p�í� inou tohoto pohybu. Co máme tedy 
spole� ného s tím vším, co nás obklopuje a jak nazvat ten jediný 
celek jeho� je vše sou� ástí? Vesmír, Jsoucno, N� co, Energie, 
�ivot, B � h a nebo vás napadá ješt�  n� jaký jiný výraz. M� �eme 
nalézt jist�  ješt�  mnoho jiných slov pro pojmenování tohoto 
celku, ale na podstat�  v� ci se nic nezm� ní. Jsme sou� ástí tohoto 
celku. To však rozhodn�  neznamená, �e bychom m� li potla� ovat 
svoji individualitu. Sjednocení není stejnost! Rozdíly nemusí 
vést k rozd� lení a kontrast nemusí vyvolávat konflikty. Prsty na 
ruce nejsou stejné a ka�dý má svoji funkci a p�esto jsou sou� ástí 
jedné ruky a ta je zase sou� ástí jednoho t� la. A p�esto�e jsou 
další � ásti t� la jako nap�íklad, o� i, uši, nos � i ústa zcela odlišné, 
navzájem spolupracují a tvo�í jedine� ný a obdivuhodný celek 
�ivé bytosti. Tím ale vše nekon� í. Ka�dá bytost je znovu 
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jedine� ná a tvo�í další celky, rodinu, komunitu, národ, rasu, atd.,  
ale práv�  v této chvíli trochu odbo� ím a vyslovím otázku. Není 
snad p�í� inou nedorozum� ní, konflikt� , spor�  a všeho dalšího 
zla práv�  pop�ení dvou úvodních v� t? P�estanou-li být man�elé 
jedno t� lo a jedna duše, rozchází se. P�estane-li dr�et p�i sob�  
komunita, rozpadne se. Dojde-li ke sporu mezi národy, vál� í se. 
Nemohu si pomoci, ale ve dvou úvodních v� tách je obsa�en 
návod na �ivot v harmonii a podstata t� chto v� t platí na všech 
úrovních. 

	 asto mám dnes kolem sebe mo�nost sledovat jedine� né 
osobnosti, které i p�esto, �e pracují ve prosp� ch celku (te�  
nemyslím ty, kte�í to jen �íkají), ší�í kolem sebe nikoli harmonii, 
ale zlobu. Znamená to snad pop�ení úvodních v� t? Jsem 
p�esv� d� en, �e nikoli. Problém celé v� ci tkví podle mého názoru 
v tom, �e jsou tyto jedine� né osobnosti  p�esv� d� eni, �e 
k dosa�ení cíle vede jen jediná cesta - ta jejich. Proto doplním 
dv�  úvodní v� ty o t�etí, která nám podle mého p�esv� d� ení 
umo�ní p�edcházet konflikt� m.  

Moje cesta k dosa�ení cíle není lepší, moje cesta je jen 
jiná.  

V letošním roce � ekají naši spole� nost volby do 
parlamentu a my m� �eme sledovat, kam a� m� �e klesnout 
úrove�  � lov� ka t�etího tisíciletí. Mohlo by se zdát, �e to snad ani 
nem� �e být jinak a stáváme se � ím dál tím více ochotní tolerovat 
prakticky cokoli. Co s tím? P�edstavme si situaci, kdy nap�íklad 
p�edseda politické strany vystoupí p�ed národ se slovy: „�ijeme 
ve slo�ité dob�  a p�ed námi je mnoho problém� , které budeme 
muset �ešit. Existují r� zné zp� soby a vy, vá�ení spoluob� ané, 
pe� liv �  poslouchejte návrhy naše i našich protivník� . Naši 
protivníci nejsou zlo� inci ani špatní lidé, nabízí jen jiný zp� sob 
�ešení. Uv� domte si ale to nejd� le�it � jší. Všichni jsme sou� ástí 
jednoho celku.“ Není to p�íjemná p�edstava?   

Vá�ení spoluob� ané. I pro naše spole� enství platí obsah 
úvodních v� t a proto�e, jak píši v nadpisu, k volebnímu právu 
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pat�í neodd� liteln�  zodpov� dnost, je naším právem i 
odpov� dností vybrat takové osobnosti, které si uv� domují výše 
uvedené v� ty a které cítí svoji zodpov� dnost. Rozpo� et rodiny, 
obce i státu funguje na stejném principu a všichni si jist�  
uv� domujete, �e nelze �ít v�� n�  na dluh a zejména je pošetilé, 
p� j� ené peníze spot�ebovat namísto investovat. A proto�e si 
uv� domuji, �e jsme sou� ástí jednoho celku a všichni spole� n�  
poneseme d� sledky nesprávných rozhodnutí, dovoluji si vás 
touto formou po�ádat o zamyšlení nad otázkou.   

„Co by se stalo, kdyby se jako já choval ka�dý?“ 
Všichni jsme sou� ástí jednoho celku. Existuje jen jediný 

celek a vše je jeho sou� ástí. �ádná cesta není lepší, je jen jiná. 
Tyto t� i uvedené v� ty jsou myslím dobrým základem, na kterých 
lze postavit základy moderní spole� nosti. Má-li se ale obraz 
sou� asné spole� nosti a politiky zm� nit, je k tomu zapot�ebí naše 
rozhodnutí. Moje a Tvoje. A proto se na záv� r ptám Tebe, 
p�íteli. Nem� �eme-li te� , kdy to budeme moci ud� lat a 
nem� �eš-li Ty, kdo to ud� lá?  

Jan Votava 
 

 
V. ro� ník fotosout� �e pro léto 2010  
 
Na letošní prázdniny vyhlašujeme stejn�  jako  minulé roky 
fotosout� � na tato témata: 

1) S tebou m�  baví sv� t 
2) Náhoda 
3) Ruce 
4) Modrá je dobrá 
5) D� j (akce) 
6) Makro (volné téma) 

Zú� astnit se m� �e ka�dý! V � k ani technika nerozhoduje (digitál 
i klasická fotka). Své nejlepší fotky p�edej bu�  v digitální form�  
na CD nebo u klasických fotoaparát�  na papí�e s min. rozm� rem 
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9x13cm do 20.9. 2010 na OÚ v Horní Krupé nebo Marku 
Caltovi Ka�dý snímek musí obsahovat:   jméno autora, téma, 
název snímku. 

U ka�dého tématu m� �eš p�edlo�it pouze jeden snímek, tj. 
maximáln�  6 fotek na autora!    

  
  Marek a V� ra Caltovi 

 
 

 
Krupské  zápolení 
 

V sobotu  28. srpna 2010 od 13.30 hodin jste všichni 
srde� n�  zváni na další KRUPSKÉ ZÁPOLENÍ. M� �ete se 
t� šit na sout� �e se zdravotní tématikou (šesti � lenná dru�stva 
se mohou nahlásit na OÚ) a tradi� ní ob� erstvení. 

Program zpest�í vystoupení folklorního souboru 
Bojkovice, divadélko pro d� ti a vystoupení Boubelek 
z Vilémova. 
 
Zasedání zastupitelstva obce  v nejbli�ším období bude:  

27. dubna, 25. kv� tna, 29. � ervna – v�dy v 19.°° hodin  
 
P�ipomínáme ob� an� m, �e je mo�né získávat zprávy, které 

jsou hlášeny v místním rozhlase, mailovou poštou. Pokud o tuto 
slu�bu máte zájem, doru� te jakýmkoli zp� sobem svoji mailovou 
adresu se �ádostí na obecní ú�ad. 

 
Oznamujeme ob� an� m, �e také na našem obecním ú�ad�  je 

kontaktní místo Czech POINT, kde mohou ob� ané získat 
ov�� ené výstupy z registr� , nap�. z katastru nemovitostí, 
rejst�ík�  trest� , obchodního rejst�íku a dalších. 
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Spole� enská kronika 
za období od posledního vydání Krupských st�ípk�    
 
Vzali se: 
Jan Sedlmajer a Kristýna Pertlíková, Horní Krupá 

 
P�ejeme mnoho porozum� ní. 

 
 
Významná jubilea 
Anna Tománková, 85 let 
Václav Kola�ík,  85 let 
Bohuslav Rasocha, 89 let 
Lydie Heroldová, 90 let 
Bo�ena Vágnerová, 86 let 
Liubov Ermakova, 86 let  
Jarmila Caltová, 80 let 

  
   P�ejeme pokojné dny. 

 
Narodily se tyto d� ti 
Ráchel Bártová 

 
Blahop�ejeme a radujeme se z vašeho dít� te 

 
Zem� eli 
Josef Pospíchal,  Zálesí 

 
Vzpomínáme spolu s Vámi. 
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Poplatek za odpady na rok 2010 
P�ipomínáme ob� an� m, kte�í ješt�  nezaplatili poplatek za 

odpady a ze ps� , aby tak u� inili do 30. dubna 2010. Poplatek za 
odpady pro rok 2010 z� stává stejný jako v minulém roce a je 
v této výši: 370 K� , d� ti do 18 let 90,- K�  a ob� ané narození do 
 1.1. 1943 - 185,- K�  ( viz vyhláška obce 1/2007).   

 
V pátek 7. kv� tna 2010 se uskute� ní sb� r �elezného šrotu. 

P�ipravte �elezný šrot p�ed svoje domy k odvezení. 
 
Ten stejný pátek 7. kv� tna bude také sb� r objemného 

odpadu. Kontejnery  na objemný odpad budou umístn� ny u 
dílny kulturního domu od 18 do 19 hodin kam bude mo�né 
odpad dovézt a ulo�it. 

 
Svoz nebezpe� ných odpad�  z domácností se uskute� ní 

v úterý 25. kv� tna 2010 v 17,30 -17,45 hodin u kulturního 
domu. 

 
D� kujeme všem ob� an� m, kte�í se zapojují do t�íd� ní 

odpad� , do kontejner�  na plasty dávají � isté plastové obaly a 
odpady, do kontejner�  na sklo t�ídí barevné a bílé sklo a do 
popelnic dávají pouze odpad, který se ji� nedá jinam vyt�ídit. 
 
Oznámení 
 
V obci byly nalezeny brýle. Majitel se o n�  m� �e p�ihlásit na 
obecním ú�ad� . 
 
Ahóóóóój vodáci 
 
První sch� zka zájemc�  o vodácký krou�ek se uskute� ní  ve 
st�edu 12. kv� tna 2010 v 17 hodin na koupališti.  

      Petr Calta 
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A zase jednou malá sout� � 
 
Kdo z vás poznal odkud je obrázek na titulní stran� , 

m� �ete se p�ihlásit do sout� �e. Napište svoji odpov��  
(nezapome� te jméno a adresu) a doru� te ji na obecní ú�ad 
(sta� í do schránky u dve�í) do 20. kv� tna 2010. 

Ze správných odpov� dí budou vylosováni t� i výherci, 
kte�í obdr�í malou odm� nu.  
 
 
 

      
 

 
 
 

 
D� kujeme všem za p�ísp� vky do � asopisu.  
	 asopis Obce Horní Krupá. 
Horní Krupá 49, 580 01, I	 O  00267481  
Vydává Obecní  ú�ad Horní Krupá. 
	 asopis je zapsán do evidence periodického tisku u MK 	 R a 
bylo mu p�id� leno eviden� ní � íslo: MK 	 R E 19537. 
Písemné p�ísp� vky posílejte na OÚ Horní Krupá, 580 01 
nebo e-mailem obec@hornikrupa.cz.   
Telefonické dotazy a p� ipomínky  na tel. � ísle 569436145,  
725 101 163. 
Obrázek na titulní stran�  nakreslil Petr Bárta. 
Distribuováno zdarma do všech schránek. Pokud jste � asopis 
nedostali, p�ihlaste se na OÚ, kde je k dispozici. 
Duben 2010 


